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Vydává Obec Nový Malín                                                                                                                                          1/2014

Díky počasí jsme po krásném, horkém létě prožili i příjemný podzim. Po Vánocích (bez sněhu) následovaly 
,,jarní“ měsíce leden a únor. Proto jsme se rozhodli Vám na starších fotografiích ukázat, že i v naší obci bývala 
zima a sníh.
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Evidence obyvatel
K 31.12.2013 bylo v naší obci trvale hlášeno 3.341 obyvatel, z 
toho 3153 obyvatel v Novém Malíně a 188 obyvatel v Mladoňově.

V roce 2013 se narodilo 33 dětí – 18 děvčat a 15 chlapců:
Tereza Sojáková, Karolína Čechová, Adéla Uhlířová, Adam 
Smolicha, Antonie Krobotová, Adriana Malchárková (Mladoňov), 
Roman Šrom, Tomáš Haman, Ondřej Jelínek, Vanessa 
Horváthová, Vojtěch Kunčar, Adéla Ondrová, Alžběta Kulhánková, 
Veronika Kostečková, Oliver Grmela, Andrea Sabina Olahová, 
Zuzana Knappová, Anna Mlynářová, Roberto Hiroki Bando, 
Maxmilián Petr, Lucie Hudosová, Marek Končický, Karolína 
Divišová, Filip Luskač, Alena Petříková, Hynek Schőn, Tobiáš 
Matýs, Amálie Ducháčková, Denisa Ďopanová, Petr Damiančík, 
Kryštof Minář, Štěpán Sedláček, Gabriela Gronychová. 

V roce 2013 zemřelo 28 lidí – 8 žen a 20 mužů :
Tomáš Rašner – 34 let, Jiří Čičák – 66 let, Marie Vinklárková – 
85 let, Vladimír Šotola – 84 let, Stanislav Krystyník (Mladoňov) 
– 77 let, Miloslav Sirkovský – 52 let, Petr Jílek – 44 let, Svatava 
Cikrýtová – 90 let, Milada Urbanová – 68 let, Jiří Mervart – 82 let, 
Jan Sedlačík - 65 let, Milan Šťastný – 62 let, Marie Mikulíková – 
89 let, Anna Kucharovičová (Mladoňov) – 82 let, Marek Zehnal – 
17 let, Alois Kubíček – 76 let, Paulina Riesnerová – 91 let, Štefan 
Hanzo – 58 let, Jan Sarközi – 49 let, František Bazala – 61 let, 
Adolf Mikulík – 95 let, Jan Partyka – 70 let, Ludmila Mádrová – 86 
let, Stanislav Re – 81 let, Antonín Zajíc – 92 let, Bohumil Pekárek 
– 90 let, Milan Baláž – 52 let, Bohdana Pospíšilová – 43 let. 

Zpracovala:  Jana Vohralíková
Obec přihlášení odhlášení narození úmrtí počet přír.

Nový Malín 105 69 32 26 3153 +42

Mladoňov 5 5 1 2 188 -1

Celkem 110 74 33 28 3341 +41

Na základě statistiky výstavby RD je možné konstatovat, jak 
současná ekonomická krize zasahuje do charakteru výstavby v 
Novém Malíně. Před 10 lety v době stavebního boomu se stavěly 
velké domy na velkých pozemcích. V současné době střední 
vrstvy, mladí a senioři na stavbu RD již nemají, přechází postupně 
na finančně dostupnější druhy bydlení, pozemky jsou menší, 
maximálně využité, dochází k návratu k bytovkám a řadovkám. 
Za posledních 20 let se povolovalo průměrně 20 RD ročně, a 
pouze 3 bytovky. V roce 2013 bylo povoleno 13 RD a 3 bytové 
domy s celkem 30 malometrážními byty, cenově dostupné.
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Poplatek za psa
Připomínáme občanům, že se opět vybírají  
poplatky za psy na rok 2014. Poplatník platí 
za každého psa staršího 3 měsíců. Termín 
splatnosti je 31. 3. běžného roku. 
Pokud poplatník psa již z jakéhokoliv důvodu 
nemá, musí tuto skutečnost oznámit písemně 
na předepsaném tiskopise na OÚ Nový Malín. 
Tiskopis je k dispozici ke stažení také na www.
novymalin.cz – ostatní – tiskopisy ke stažení.

Od 1.1.2011 činí výše poplatků  120,- Kč za prvního psa a 168,- 
Kč za každého dalšího psa.

Žádáme občany, aby důsledně dodržovali stanovený termín k 
zaplacení tohoto poplatku. Nebudou-li poplatky zaplaceny včas, 
obecní úřad vyměří poplatek platebním výměrem, který může 
navýšit až na trojnásobek poplatku. 
       Ing. Monika Ondráčková

Obecní kalendář
 Rádi bychom touto cestou poděkovali všem, kteří se v průběhu 
loňského roku podíleli na přípravě kalendáře Obce Nový Malín  
na r. 2014. S přípravou  nám  pomohla paní  Ing. Jana Andrísková 
ze  Střední odborné školy v Šumperku a její  studenti, kteří 
vybrali témata  a napsali komentář k  fotografiím.  Své snímky 
do kalendáře bezplatně poskytli i další obyvatele naší obce.  
Kalendář  si získal spoustu příznivců z řad našich spoluobčanů a 
proto již nyní chystáme  kalendář na r. 2015.
 Budeme rádi za náměty a příspěvky fotografií, které nám 
dodáte. Přípravu kalendáře má na starosti paní Iveta Kuchtíková, 
z Provozní Nový Malín s.r.o.
 Pokud se stalo, že někdo kalendář neobdržel, nebo patří k 
nově nastěhovaným obyvatelům může si kalendář na r.2014 
dodatečně vyzvednout na Obecním úřadě v Novém Malíně, u 
paní Novosadové v Mladoňově, nebo na provozovně Provozní 
Nový Malín s.r.o.
   Za Provozní Nový Malín s.r.o. 

Straková Lenka

VYHLÁŠENÍ GRANTOVÉHO ŘÍZENÍ NA POSKYTNUTÍ PŘÍSPĚVKU NA 
AKTIVITY URČENÉ PRO OBČANY NOVÉHO MALÍNA Z ROZPOČTU OBCE 

NOVÝ MALÍN V ROCE 2014
1) Účel podpory:
- pořádání aktivit se sportovní, kulturní, zdravotně-sociální nebo jinou veřejně prospěšnou náplní pro občany Nového Malína

2) Kdo může žádat:
- právnická nebo fyzická osoba se sídlem v Novém Malíně
- právnická osoba, jejíž organizační složka má sídlo v Novém Malíně
- žadatel musí mít ke dni žádosti o příspěvek vyrovnány veškeré finanční závazky vůči Obci Nový Malín

3) Jakým způsobem se žádá:
- na speciálním formuláři, který je k dispozici na obecním úřadě nebo na www.novymalin.cz
- neúplně vyplněné žádosti mohou být vyřazeny z dalšího posuzování

4) Termín podávání žádostí:
- DO 28. 3. 2014 DO 14,00 HOD.
- zveřejněný termín a hodina uzávěrky přijímání žádostí jsou závazné. Později doručené žádosti budou vyřazeny z dalšího posuzování

5) Posuzování a schvalování žádostí:
- žádosti posuzuje komise jmenovaná zastupitelstvem obce. Členové komise jsou zastupitelé obce, příp. občané obce navržení a 
schválení zastupitelstvem obce. 
- rada, příp. zastupitelstvo obce projedná a schválí návrh komise

6) Kontrola čerpání poskytnutých příspěvků
- žadatel předloží doklady o použití příspěvku a závěrečnou zprávu o realizaci nejpozději do 31. 1. následujícího roku, ve kterém byl 
příspěvek poskytnut. V případě, že žadatel nevede účetnictví, předloží čestné prohlášení o využití finančního příspěvku

7) Další podmínky:
- v případě, že žadatel nepožádá o finanční příspěvek ve vyhlášeném termínu, má možnost požádat během kalendářního roku, 
nejvýše však 1x. V tomto případě finanční příspěvek nebude vyšší než 5.000,- Kč
- pořádané aktivity musí obsahovat propagaci obce – znak obce a text: „Akce je financována za podpory Obce Nový Malín“
- na poskytnutí příspěvků není právní nárok

Pokračování v opravách střechy kostela sv. Mikuláše v Mladoňově
  Střecha tohoto barokního kostela byla ve velmi špatném stavu, 
na mnoha místech zatékala a protékající voda byla zachycována 
na stropě kostela do nádob, aby nedocházelo k dalšímu 
poškozování. Konstrukce krovu byly na některých místech 
značně narušeny. Celková výměra střešní krytiny přitom činí 
620 m². 
  Již od roku 2009  jsou na střeše kostela prováděny postupně 
opravy a původní plechová střešní krytina je při jednotlivých 
realizacích postupně nahrazována břidlicí, která lépe vyhovuje 
daným podmínkám i rázu krajiny. Postupně se podařilo získat 
dotace a příspěvky na opravu střechy od Olomouckého kraje, 
Ministerstva kultury, SZIFu.  
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Koncem roku 2013 byla provedena oprava střechy sakristie o 
výměře 69 m2. Dotaci poskytlo opět Ministerstvo kultury. Do roku 
2014 tak kostel sv. Mikuláše vstupuje se závěrečnou fází oprav, 
a to posledních 180 m2 hlavní střechy. I v letošním roce Obec 
Nový Malín podala za Římskokatolickou farnost Libina žádosti o 
dotace na Olomoucký kraj a Ministerstvo kultury.

Ing. Monika Ondráčková
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Příkladný čin
Jedu do Hrabišína. Vidím tři žluté pytle vlevo u lesa za 
Vychodilovým polem. Jedu zpět, už je jich tam sedm. Zastavím 
a jdu se podívat. Muž a žena právě vynáší další. Na dně letité 
černé skládky jich mají naplněno ještě  dvanáct. 

Nepřejí si být jmenovaní. Jediné, co by si přáli, aby lidé nedělali 
další černé skládky. Někdy  slyším, že „noví“ spoluobčané se  
málo zajímají o dění ve vesnici. Tento příklad potvrzuje pravý 
opak. Jedni mluví a kritizují. Jiní mlčí a konají. K zamyšlení pro 
nás pro všechny. Neboť jaký svět dnes vytváříme, v takovém 
budeme zítra všichni žít.

MUDr. Vít Čajka

Den Země v Novém Malíně

  Naše planeta, možno říci Matka Země, jak ji staré národy 
nazývaly, nám umožňuje život a vytváří nám podmínky k tomu, 
abychom zde, na tomto světě, mohli žít. Dává nám všechno 
potřebné k životu - vodu, vzduch, potravu, suroviny, materiály 
- všechno zdarma. Jako lidstvo tyto dary bezohledně bereme, 
užíváme, mnohdy jimi plýtváme a většinou je zpeněžujeme. 
Nedbáme na stav planety. Ničíme životní prostředí. Sami si 
kazíme  prostředí, ve kterém žijeme.
 Svátek Mezinárodní Den Země 22. dubna je připomenutí 
významu planety pro život. Současně je to příležitost k zamyšlení, 
popřípadě možnost k nápravě věcí.
  Stromy jsou „plícemi“ Země. Správa Chráněné krajinné oblasti 
Jeseníky (SCHKO) ve spolupráci se školami, obecními úřady a 
dalšími spřízněnými organizacemi  u příležitosti tohoto svátku 
dlouhodobě organizuje výsadby nových stromů a dávají tak 
Zemi dárek. V letošním roce to bude dárek i Chráněné krajinné 
oblasti Jeseníky k jejímu 45. výročí jejího vzniku a budeme sázet 
v Novém Malíně.  
 Třešňová alej podél silnice z Nového Malína ve směru na 
Krásné bezesporu patří k našemu kulturnímu dědictví po našich 
předcích. Celoročně tudy rádi všichni chodíme na vycházky a 
zároveň ji obdivují  i turisté a cyklisté z širokého okolí. Na jaře je 
jako kvetoucí bílá nevěsta a začátkem léta zčervená obtěžkaná 
třešněmi.

 V roce 2012 byl projednáván návrh na rekonstrukci aleje, který  
předpokládal vykácení naprosté většiny  stromů  ve dvou etapách 
a pak  novou výsadbu. Po posouzení  návrhu a stávajících stromů 
došlo k přehodnocení tohoto návrhu.  Přestože některé zdejší 
stromy již dožívají, u většiny je ještě předpoklad dlouhodobé 
bezproblémové existence. Tyto staré ovocné stromy  jsou nejen 
krásné, ale zároveň  jsou i významným  rychle mizejícím prvkem 
v krajině, v němž  má obvykle domov i mnoho dalších, často 
vzácných organismů. V dutinách  nacházejí hnízdiště  doupní 
ptáci, úkryty netopýři a v tlejícím  dřevě se mohou rozmnožovat  
vzácní brouci. (Pozorný obdivovatel přírody by zde snad mohl 
objevit i jednoho z nekrásnějších krasců na světě květokrasa 
třešňového). V roce 2012 bylo založeno občanské sdružení 
„Malínské aleje“, které alej převzalo do péče a v součinnosti 
se Správou silnic, které alej patří, započalo s postupnou 
rekonstrukcí.  Je předpoklad zachování  významné části starých  
stromů, které jsou ještě perspektivní.  Bude  ponecháno  několik 
upravených suchých jedinců jako bezpečná torza skýtající úkryty 
a útočiště především pro vzácný hmyz. Zároveň je plánována 
nová  výsadba na místech, která se postupně uvolnila po 
uhynulých a odstraněných třešních.Ve spolupráci se Správou 
silnic byla na podzim 2013 alej vyčištěná od náletových dřevin a 
připravena pro následnou  výsadbu. 
  Aktuálně alej tvoří 192 vzrostlých stromů, z nichž 5 je ponecháno 
ve stavu „suché torzo“, na novou dosadbu čeká 55 volných míst. 
Alej je součástí  CHKO Jeseníky a tvoří hranici jejího nejzazšího 
jihovýchodního cípu. 
 Jak bude nová výsadba probíhat? Bude se sázet v  v pátek 
25.4. 2014 přibližně od 9:00 hodin. Do výsadby se ve skupinách 
postupně zapojí žáci základní školy. Výsadba stromů bude pro 
děti součástí jejich vyučování v rámci environmentální výchovy.  
Děti skončí výsadbu krátce po poledni a zároveň i následně se 
mohou připojit občané Nového Malína i další veřejnost (např. 
rodiče, resp. prarodiče se svými dětmi nebo vnuky). Akce bude 
ukončena kolem 14:00 hodiny.  
Bude však myšleno i na zájemce o výsadbu v pozdějších 
hodinách, případně v sobotu dopoledne. Ti  se mohou nahlásit 
do 23.4.2014 na emailové adrese malinske.aleje@seznam.
cz . Stromky určené na výsadbu  pro ně lze uchovat  i na tuto 
pozdější dobu.  
  Plánujeme vysadit 55 mladých třešní do proluk v uvedené 
aleji, dále ve spodních částech Malínských mezí bude vysazeno 
několik desítek dalších dřevin v pestřejší skladbě vhodných 
domácích druhů. 
  Od pracovníků  Správy CHKOJ se zároveň děti i účastníci 
mohou dozvědět něco o významu zeleně v krajině i o nejbližších 
významných a památných stromech. Zároveň bude předvedeno 
správné provedení výsadby od výkopu jamky, po správné 
usazení stromku a jeho zahrnutí a úpravu „kořenové mísy“. 
Budou přítomni i pracovníci organizace, která zajistí sadbu 
a  následně se postará o to, aby byl každý vysazený stromek 
vybaven oporou (kůlem) a ochráněn ve spodní části kmene 
proti ohryzu, který mladým stromkům hrozí zejména v zimních  
měsících.  K občerstvení bude čaj a koláčky, které nám upečou  
malínské cukrářky.
  Akci bude z dotačních prostředků zajišťovat  Správa CHKO 
Jeseníky a organizačně se budou  podílet a spolupracovat 
Základní škola Nový Malín, Obecní úřad Nový Malín,  občanské 
sdružení „Malínské aleje“ a Správa silnic Šumperk . 
  Stromy jsou největší živé organizmy na planetě.  Významnou 
měrou se podílí na tvorbě našeho životního prostředí. Dotvářejí 
klima, ve kterém žijeme. Dodávají kyslík, zvlhčují vzduch, 
produkují vitální energii, pomáhají zpracovávat naše civilizační 
„odpady“ - zpracovávají kysličník uhličitý, pohlcují  prach, 
zmírňují hluk, zachytávají vodu. V krajině bohaté na stromy život 
vzkvétá, v oblastech bez stromů (převažuje-li asfalt a beton) 
krajina vysychá a „usychá“ i život sám. Proto je každý strom 
velice cenný.
Občanské sdružení Malínské aleje je otevřený spolek občanů. 
S pomocnou rukou při sázení a následné údržbě aleje, je každý 
vítán.                            Malínské aleje o.s., Zuzana a Vít Čajkovi
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Zápis do1.třídy
Letošní zápis nových prvňáčků se konal ve čtvrtek 16. ledna a 
zapsáno bylo 57 dětí. Třída, ve které zápis probíhal, připomínala 
hrad. Děti se tu setkaly s princeznou, králem i dalšími postavami, 
které ke hradu patří. Splněním řady úkolů téměř všechny děti 
dokázaly, že jsou šikovné a připravené stát se opravdovými 
školáky. 
Někteří rodiče požádali o odklad školní docházky a někteří ještě 
odklad zvažují. Přesto již dnes víme, že v příštím školním roce 
budou u nás opět otevřeny dvě první třídy. 
Na památku na tento významný den si děti domů odnesly řadu 
dárků. Věříme, že se dětem i rodičům u nás ve škole líbilo.

Mgr. Hana Ptáčková

Projekt Hrad
Ve čtvrtek 30. ledna proběhl v nižších třídách naší školy 
projektový den Hrad. V tento den se procházelo po škole mnoho 
princezen, králů, rytířů, kuchtíků a dalších postav, které žily v 
dávných dobách na hradech a zámcích. 
Žáci získali řadu informací o dávných dobách, řešili spoustu 
úkolů o historických postavách, pracovali s naučnými texty, 
vyráběli erby, vějíře, hrady,… a prováděli řadu dalších činností, 
které jim pomohly při procvičování probíraného učiva.
Významnou tečkou za všemi aktivitami bylo slavnostní předání 
pololetního vysvědčení.

Mgr. Hana Ptáčková

MŠ dolní
Rok 2013 naše mateřská škola již tradičně zakončila zpíváním u 
vánočního stromu na školní zahradě za účasti široké veřejnosti 
nejen z naší obce. V krásné atmosféře Vánoc si všichni s dětmi 
zazpívali známé vánoční písně a koledy, posilnili a zahřáli se 
vánočním punčem, ochutnali maso a klobásky na grilu, cukroví a 
největší pochoutku plněné pečené brambory.

   Každodenní program v naší MŠ je obohacen mnoha aktivitami, 
kterých se účastní děti všech tří oddělení, nejstarší děti však mají 
aktivit nejvíce – čeká je kurz bruslení, lyžování, plavání.
   Všechny děti se minimálně jedenkrát za měsíc potěší  divadelní 
pohádkou ve školce nebo v DK Šumperk, v závěru školního 
roku i v Divadle Šumperk, čeká nás maškarní karneval s rodiči, 
opékání na zahradě a mnoho dalších akcí. Na začátku školního 
roku nejstarší děti absolvovaly netradiční akce s názvem Lesní 
pedagogika v Malínském lese a Festival ptactva na Třemešských 
rybnících - z názvu lze domyslet, co bylo smyslem programů; 
účastní se pravidelně programů na „Komíně“. Mladší děti nejsou 
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příliš ochuzeny o netradiční zážitky – na podzim navštívily 
nemocnici, kde již třetím rokem pořádají pro děti program s 
názvem „ V nemocnici s úsměvem“, absolvovaly čtrnáctidenní 
lenošení v solné jeskyni v Libině a totéž čeká i nejmladší děti. Ty 
se zase byly podívat na ekologické farmě ve Vikýřovicích.
   I v tomto školním roce se účastníme ekoakce „ Nakrmte 
Plastožrouta“ a tímto prosíme širokou veřejnost, aby nám 
pomohla nasbírat co nejvíce plastových vršků, které v závěru 
školního roku předáme nemocnému Honzíkovi, kterému 
jsme rády předaly i výtěžek z charitativní sbírky, kterou jsme 
uspořádaly v rámci vánočního zpívání. Za případnou pomoc 
velmi děkujeme.
  Fotodokumentaci z našeho každodenního života v mateřské 
škole si můžete prohlédnout na stránkách : msdolnimalin.rajce.
idnes.cz
                                                                                 Milena Vrbová

Letošní zimní počasí nepřálo přírodě, lidem ani dětem. Přesto 
naše MŠ vystihla krátkou dobu v měsíci lednu, kdy jsme měli 
možnost strávit týden lyžováním ve Ski areálu  Kouty nad Desnou. 
Areál mohl být uměle zasněžován vlivem nízkých nočních teplot 
a tak podmínky pro lyžování dětí byly velmi dobré. Cílem 5-ti 
denního výjezdového kurzu bylo osvojení a rozvoj lyžařských 
dovedností a prohloubení vztahu dětí k zimě formou zábavných 
her na sněhu. Výuka probíhala dopoledne i odpoledne, v poledne 
byl pro všechny připraven výborný oběd. Po obědě přišel čas na 
relax a chvíle odpočinku, protože sníh byl po roce pro děti vítaným 
zdrojem hrátek, radovánek i učení lyžařskému umění. Díky dobré 
práci instruktorů se děti brzy naučily bezpečně lyžovat a užívat si 
radost a pohodu. Už teď se všichni těšíme na příští rok.
                                                  E. Mondeková, ved. uč. horní MŠ

Lyžování se sluníčkem
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ze života v Mladoňově
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Mladoňov žil v tomto zimním období bohatým kulturním životem. 
Děla se zde spousta zábavných i sportovních aktivit.
Vánoční čas se začal slavit na Štědrý večer zpíváním koled pod 
vánočním stromem. Díky příznivému počasí se zde sešla třetina 
obce a zpívání koled proběhlo ve fantastické atmosféře. Moc 
děkuji občanům za podporu této vánoční akce.
Další vydařenou akcí byl již 6. ročník předsilvestrovského 
pochodu. Pochod se konal 30. prosince 2013 a sešlo se na něm 
38 lidí a několik psů. Trasa vedla z Mladoňova do místního lomu, 
dále přes Kamenná vrata a Ptačí skály až na Samotu a poté zpět 
do Mladoňova. Ušlo se 10 km. Byl to jediný slunečný den tohoto 
období a nádherně se povedl, všichni si ho moc užili.
V kulturním domě se konaly dva plesy, myslivecký a chalupářský. 
Oba se za přispění pořadatelů povedly a lidé odcházeli s 
úsměvem na tváři. Za tyto dvě aktivity bych chtěla pořadatelům 
obou plesů moc poděkovat, není jednoduché vše zorganizovat 
tak, aby se zde lidem líbilo a příště opět přišli. Teď v březnu 
se konal dětský maškarní karneval a věříme, že i tento splnil 
očekávání občanů. Perchtám za něj moc děkuji.
    Letošní mírná zima nás ušetřila trápení s odhrnováním sněhu, 
a tak se v plném nasazení pracovalo na rekonstrukci školy a 
fary v Mladoňově. Práce jsou již v dokončovací fázi a mohou 
se začít dělat terénní úpravy kolem budov. Jediná malínská 
základní škola tak bude mít možnost posílat své žáky na několik 
dnů do vlastního objektu školy v přírodě, což výrazně přispěje 
ke snížení nákladů. Je zde čistá příroda, les na dosah a spousta 
zajímavostí kolem.

    Opustili nás - paní Olga Kalusová, zemřela v lednu po těžké nemoci ve věku nedožitých 81 letech.
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Novoroční výstup 2014
Tradičně první akcí v Novém Malíně je Novoroční výstup na 
Kamenný vrch. Přes méně příznivé počasí se letošního pochodu 
zúčastnil přibližně stejný počet turistů jako v minulých letech, 
který se pohybuje kolem stovky statných horalů. Letos to bylo 
přesně devadesát sedm zaregistrovaných účastníků. Byl to 
již sedmnáctý výstup a velká část borců chodí pravidelně a 

nevynechala žádný z pochodů. V místě startu, u sochy sv. Jana 
Nepomuckého, bylo bez sněhu a mírně mžilo. Na „Kamenci“ už 
byla několikacentimetrová souvislá vrstva sněhu a mohli jsme 
si užít pravou zimní atmosféru. V sedýlku Pod Smrčníkem, 
neboli jak se mezi místními říká, u maringotky, bylo připravené 
občerstvení. Horký čaj a svařené víno má vznikající kamencovou 
chuť. Opečené klobásy a jiné pochutiny z vlastních zdrojů se 
dávají k posouzení přítomných a probíhá čilá ochutnávka. 
Někteří účastníci si schovávají do svojí sbírky každoročně 
vydávané pamětní listy,  podepsané panem starostou. Stejně 
velkou radostí je zdolání vrcholu „Kamence“ ve výšce 952 metrů 
a také setkání s přáteli a dobrá nálada, která všechny provází. 
Je to dobrý vstup do nového roku zahájený zdravým pohybem 
na čerstvém vzduchu a v překrásné přírodě, která naši obec 
obklopuje. Přeji nám všem ještě hodně dalších setkávání při 
výstupech na náš nejvyšší a nejkrásnější Kamenný vrch.  
                                                                              Josef Smolicha   
Fotografie z výstupu jsou k zhlédnutí na internetové adrese: 
http//pepa-s.rajce.idnes.cz 

Nejúspěšnější sezóna stolních tenistů
Stolní tenis se v letošní sezóně veze na vítězné a pozitivní vlně a 
to nejen díky úspěchům družstev ale také díky akcím, které oddíl 
uspořádal. V letošní sezóně Malín reprezentují 3 týmy ve dvou 
okresních soutěžích. 
Družstvo A ve složení Adámek, Karger, Kubíček, Vrana hrající 
nejvyšší okresní soutěž nepoznalo porážku 26 zápasů v řadě 
a již nyní je jasné, že postupuje do krajské soutěže.  Zbývající 
4 zápasy již postup nemohou ovlivnit. Tohoto úspěchu by A tým 
nedokázal bez skvělé podpory náhradníků (Mikeš, Laščák), 
celého oddílu a také fanoušků, kteří nás chodí povzbudit při 
domácích zápasech. Přestože již Nový Malín hrál krajskou 
soutěž, tak postup do krajské soutěže z prvního místa se v 
novodobé historii doposud nikdy předtím nepodařil. Tím však 
ambice družstva nekončí. Cílem družstva A pro příští sezóny je 
postup do nejvyšší krajské soutěže.  
Družstvo B, které hraje okresní přebor II třídy, ve složení 
Dokoupil, Kašpar, Lázna, Mikeš, Snášel,  stále bojuje o druhou 
příčku zaručující postup do nejvyšší okresní soutěže. 
Družstvo C, hrající stejnou soutěž jako družstvo B, ve složení 
Laščák, Matýsová, Solařová, Schnaubeltová, Zádrapa hraje s 
přehledem v první polovině tabulky. 
Do příští sezóny oddíl plánuje přihlásit minimálně další tým do 
nejnižší okresní soutěže. Do tohoto týmu chce oddíl nasadit 
také mladé nadějné hráče, které ke stolnímu tenisu přilákaly 
tradiční vánoční turnaje. V současnosti se pravidelných tréninků 
zúčastňuje také 8 žáků, z nichž někteří si již také vyzkoušeli 
konkurenci z jiných oddílů na posledním turnaji mládeže v letošní 
sezóně.     
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V prosinci 2013 uspořádal oddíl šestý ročník Vánočního turnaje 
pro amatérské hráče. Díky „příznivému počasí“ počet startujících 
hráčů lámal rekordy ve všech kategoriích.  Turnaje se zúčastnilo 
19 žáků, 47 mužů a 14 žen.  V sokolovně to hučelo jako ve 
včelím úlu od rána až do 20:00 hod. Na 7 stolech se odehrálo 
neskutečných 290 zápasů. Díky „švýcarskému“ hracímu 
systému všichni hráči hráli stejný počet zápasů a věříme, že si 
všichni účastnící dostatečně zahráli.  Vylučovacím systémem 
se také odehrál turnaj čtyřher, který je vždy zpestřením turnaje.  
Velký zájem o turnaj a spokojenost účastníků byly zaslouženou 
odměnou pro organizátory turnaje a také motivací pro pořádání 
dalších akcí. Fotoalbum a výsledky ze všech ročníků vánočních 
turnajů je možné nalézt na internetu na adrese www.rajce.net, 
kde je třeba do vyhledávacího okna zadat stolnitenisnovymalin.

Výsledky „Vánočního turnaje“ dne 28.12. 2013

Fotky z Vánočního turnaje

Účastníci turnaje žáků

Nejúspěšnější muži – zleva: Křivohlávek P., Jelínek F., 
Křivohlávek T.

Nejúspěšnější ženy – zleva: Müllerová I, Burianová K., Žalio M.

Fotbal

Starší žáci začali zimní přípravu, jako každý rok, v lednu v 
tělocvičně základní školy.  Hráči vzali přípravu na jaro zodpovědně 
a zúčastňovali se tréninků v maximálním plném počtu. To se 
odrazilo na přátelském utkání  s družstvem Šumperk  SAN-JV. 
První poločas naši hráči drželi krok a za stavu 0:0 končil první 
poločas. Ve druhé půli jsme sice inkasovali gól, ale na ten jsme 
odpověděli rychlou akcí zakončenou gólem na 1:1. Čtvrt hodiny 
před koncem utkání se začali projevovat rozdíly mezi okresním 
přeborem a ligou. I když kluci opouštěli hřiště za stavu 1:4, 
bojovali až do posledního hvizdu a byli Šumperku rovnocenným 
soupeřem. Doufám, že cenné zkušenosti  zúročíme v jarní 
sezoně.
                                                                                                                                                      

       Libor Haša
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Hasičské okénko
Venkovní sezónu na areále jsme ukončili druhou listopadovou 
sobotu, kdy se konala brigáda, při které byl areál vyhrabán, 
uklizen a zazimován. Bývalo zvykem, že jsme na podzim pořádali 
v sokolovně akci pro děti. Tu jsme ovšem loni vynechali. 
Už to vypadalo, že se v roce 2013 našemu sboru vyhnou smutné 
zprávy. O to větší šok nastal v prosinci, kdy jako blesk z čistého 
nebe přišla zpráva o smrti jednoho ze zakládajících členů našeho 
sboru, nositele titulu Zasloužilý hasič, pana Antonína Zajíce. Pan 
Zajíc, přestože byl již ve velmi vysokém věku 93 let, byl stále 
aktivním členem, nevynechal jedinou sborovou akci, udělal pro 
náš sbor mnoho práce a sbor na něj nikdy nezapomene.
Jak se již stalo tradicí, příchod nového roku je v našem sboru 
připomínkou toho, že se blíží výroční valná hromada, a ani 
letos tomu nebylo jinak. V pátek 10. ledna 2014 se tak v sále 
sokolovny sešlo 38 členů sboru a přivítali jsme zde i 22 hostů. 
Čeho si velmi vážíme je účast starosty obce, pana Josefa Mináře 
a ředitele Územního odboru Šumperk, plukovníka ing. Martina 

Žaitlika. Nechyběly ani delegace ze sborů našeho okrsku. Valnou 
hromadu zahájil místostarosta sboru Jiří Hýbl. Poté starosta 
sboru Martin Sotolář přednesl Zprávu o činnosti sboru a vedoucí 
mládeže Lukáš Bernert Zprávu o činnosti mládeže v roce 2013. 
Revizor sboru Jiří Stuchlý seznámil valnou hromadu s Revizní 
zprávou za rok 2013 a Josef Ostravský se Zprávou o činnosti 
výjezdové jednotky. Následoval slavnostnější okamžik, došlo k 
udělení Čestných uznání členům našeho sboru a Děkovných 
listů našim sponzorům a nečlenům. 
V diskusi si vzal jako první slovo plk. ing. Žaitlik, který vyzvedl 
hlavně práci naší výjezdové jednotky, která je na vysoké úrovni. 
Poté si vzal slovo starosta obce, pan Minář, který nám poděkoval 
za naši činnost a poděkoval za spolupráci v uplynulých letech. 
Dále popřál veliteli sboru, Gabrielu Krobotovi k jeho životnímu 
jubileu a předal děkovný list. Na tuto notu navázali i členové 
jednotlivých delegací. Poté již nic nebránilo tomu, aby veliteli 
popřál za celý sbor i starosta sboru a předal jubilantovi malý dar.        
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Dne 7. února se zástupci našeho sboru - starosta Martin Sotolář 
a velitel Gabriel Krobot, zúčastnili výroční valné hromady 
okrsku č. 7. Po úvodním slovu velitele okrsku, pana Jana 
Kučery z Dolní Libiny, následovala zpráva pokladníka okrsku 
Josefa Ostravského. Dalším bodem byly zprávy o činnostech 
jednotlivých sborů, které přednesli jednotliví starostové.  
Měsíc únor je v našem sboru ve znamení příprav na největší 
akci, kterou každoročně pořádáme, a sice tradiční Hasičský 
ples. Ples se uskutečnil v pátek 21. února a k tanci a poslechu 
hrála tradičně skvělá kapela DUO z Uničova. Pro návštěvníky 
bylo samozřejmě připraveno i překvapení – letos své umění na 
našem plese předvedly tanečnice Perchty von Bladen, které do 
svého programu zapojily i některé návštěvníky našeho plesu. Ani 
letos nemohla chybět opět bohatá tombola a pro návštěvníky 
bylo připraveno i výborné občerstvení.    
    
Sobotní odpoledne po plese patří v sokolovně našim nejmenším, 
letos 22. února jsme pořádali Indiánské karnevalové odpoledne. 
I letos nás rozzářené obličeje dětí utvrdily v tom, že má smysl 
takové akce pořádat, neboť sokolovnu zaplnilo přes 150 indiánů, 

indiánek a ostatních masek. To, že 
se jim tyto akce líbí a odpoledne plné 
her a písniček si opravdu užily, nemá 
smysl více rozvádět. O organizaci této 
akce, zábavu a soutěže se tradičně 
staraly naše specialistky, paní Ludmila 
Hýblová a Hanka, Petra a Pavla 
Vařekovy, o hudební doprovod se opět 
postaral Radek Neoral. Touto formou 
jim moc děkujeme. Nezbývá tedy, než 
se těšit opět za rok na shledanou!  
 
Naši mladí hasiči přes zimu nezahálejí, 
kromě zimní přípravy ve školní 
tělocvičně absolvovali 2 soutěže 
zařazené do Ligy mladých hasičů 
okresu Šumperk. V sobotu 7. prosince 
proběhlo v hrabišínském kulturním 
domě již 3. kolo této celoroční soutěže. 
Celkem 16 družstev mladší kategorie 
a 12 družstev starší kategorie změřilo 
své dovednosti ve štafetě 8x50m. 
Barvy našeho sboru na této soutěži 
hájilo družstvo mladších a družstvo 
starších. V mladší kategorii se naše 
družstvo umístilo na 4. místě. Družstvo 
starších  se ve velmi vyrovnané 

konkurenci snažilo seč mohlo, ale na lepší, než 6. místo to 
tentokráte nestačilo.  
Prvním letošním závodem bylo 4. kolo Ligy MH, které se konalo 
15. února v KD v Rohli. Dohromady 18 hlídek mladších a 22 
hlídek starších zde změřilo své síly v dovednostní štafetě. Náš 
sbor reprezentovala jedna hlídka mladších a dvě hlídky starších. 
V mladší kategorii se naše hlídka umístila na 2. místě, hlídka 
starších označená jako 1 obsadila 5. místo, hlídka označená jako 
2 pak na 16. místě. Nyní se naše družstva již pilně připravují na 
start jarní části sezóny, dalším kolem celostátní hry Plamen bude 
soutěž 26. 4. 2014 v Bludově, soutěžit se bude ve štafetě 4x60 a 
štafetě CTIF.     
V roce 2013 jednotka vyjížděla celkem k 18 mimořádným 
událostem. Z toho se jednalo o 12 požárů, jednu dopravní 
nehodu, 2 technické zásahy a 3x byla jednotka odvolána zpět 
na základnu. V katastru naší obce jednotka zasahovala 4x. 
Jednalo se o 3 požáry a dopravní nehodu. Co do rozsahu byly 
největšími událostmi požár kompresorovny ve firmě Sumtex v 
Šumperku, požár haly v Postřelmově a požáry rodinných domů 

ve Vikýřovicích a v Bludově. 

Dne 4. května se členové naší 
výjezdové jednotky účastnili lezeckého 
výcviku na stanici HZS v Šumperku. 
Zde si osvojili práci s lanovou technikou, 
byli proškoleni s pravidly sebezáchrany 
pomocí lana, nouzového slanění po 
hadici a vše si samozřejmě všichni 
vyzkoušeli na cvičné věži. Další 
školení na HZS jednotka absolvovala 
9. listopadu, tentokráte bylo zaměřeno 
na zdravovědu, školení spojové služby 
proběhlo dne 3. prosince v klubovně na 
Provozní. Mimo tato školení, kterých 
se zúčastnili všichni členové výjezdové 
jednotky, absolvovali ještě Michal 
Veselý a Tomáš Hájek kurz Nositelů 
dýchací techniky na HZS v Šumperku. 
V letošním roce již jednotka zasahovala 
u požáru kůlny v naší obci a vypomáhala 
u několika zásahů v Šumperku.

Jiří Hýbl
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Jan Josquin a jeho „Muzyka“

Šumperský historik dr. Jan Březina (1877 – 1962) v roce 1930 ve 
své vlastivědné studii „Politický okres šumperský“ píše:

 „Frankštát měl podle letopočtů na 
dvou kostelních zvonech již roku 1412 
faru. Zmínka o ní se však činí teprve r. 
1569. V 2. polovině 16. století působil 
ve Frankštátě již pastor Jan Josquin 
(čti žoskén = Josífek). Josquinus 
rodem Francouz, který, když král 
František I. pronásledoval ve Francii 
protestanty, odešel na Moravu, kde 
se ho ujali Čeští bratři. Spočátku 
vyučoval hudbě a zpěvu. Vydal r. 1559 
v Olomouci české dílo „Musica“, tj. 
zpráva k zpívání náležitá, všechněm 

zpěvům se učiti žádostivým k požitku. 
Roku 1561 vyšlo dílo to také v Prostějově. Josquin je věnoval 
svým žákům Adamu a Karlu z Krajku. Později se stal pastorem 
ve Frankštátě, kde mezi lety 1561 – 1600 zemřel. Jméno Jan 
Josquinus se vyskytuje v obecní knize frankštátské, v olomoucké 
městské knize k r. 1591, které jsou nyní ve Františkově muzeu v 
Brně. Viz. také Ottův Naučný slovník, díl XIII., str. 633.“
Pro upřesnění, Josquinova „Muzyka“ vyšla roku 1561 v 
Prostějově, „Musica“ z roku 1558 vyšlá v Olomouci je dílem 
humanisty Jana Blahoslava (1523 – 1571), učitele a biskupa 
Jednoty bratrské. Je to učebnice hudby pro neškolený zpěv. 
Kniha je psaná krásnou a čistou češtinou bez nářečních a cizích 
prvků, která se stala ve své době vzorem a jazykovou normou.
Tato dvě díla, vydaná v rozmezí tří let, se přímo nabízejí ke 
srovnání. Zvláště Josquinova „Muzyka“ dráždí už nejméně 140 
let několik badatelů. Podnětem byl jazykový a faktický rozbor 
literárního kritika Otakara Hostinského už v roce 1875, na jehož 
základě bezpečně zjistil český původ spisovatele. Podle něho 
musel pocházet z Mladé Boleslavi, byl bratrského náboženského 
vyznání, výborným praktickým hudebníkem, jeho křestní jméno 
bylo opravdu Jan a v příjmení měl hlásky „nka“, „nk“ nebo 
podobnou kombinaci písmen. Další badatelé dospěli k témuž 
názoru, že to musel být Čech, avšak ovlivněný cizím prostředím, 
jak naznačuje spousta německých a latinských výrazů. Musel 
být poddaným pánů Krajířů z Krajku, kterým je určeno věnování. 
Pobýval na Moravě – s tímto faktem se shoduje i to, že Krajířové 
byli v příbuzenském vztahu k moravským Pernštejnům. A 
hlavně musel to být výborný hudebník. A navíc, členové Jednoty 
bratrské měli nařízenou anonymitu svých děl. Protože se nemohli 
podepisovat svým jménem, užívali osobních emblémů, značek, 
které znal jen úzký okruh zasvěcených.
S myšlenkou, že Jan Josquin byl francouzského původu a že to 
byl hugenotský uprchlík nejdříve přišel v roce 1875 Josef Jireček 
ve své „Rukověti“.
Této myšlenky se chytil významný 
šumperský historik Franz Harrer (1866 – 
1951) a na Jirečkovy domněnky pouze 
připojil opticky podobné jméno nalezené jím 
v domácím archivním materiálu. Jméno Jan 
JUSQUIN (JUSQUINUS) vom Holz nechal 
splynout se jménem Jan JOSQUIN v jednu 
osobu.
Jan Jusquin vom Holz byl pastorem a ze 
Šumperka se odstěhoval do Frankštátu, 
kde koupil dům s pozemky. A tak přes 
všechny časové a jiné nesrovnalosti Němec 
a luterán z ciziny (patrně z Hamburku) se 
„stal“ českým spisovatelem a příslušníkem 
Jednoty bratrské.
Josquinova „Muzyka“ však nedosahuje 
zdaleka kvalit Blahoslavových, ačkoli jím 
byla silně inspirována. Exemplář knihy, 
který se zachoval, je svědkem toho, že sám 

Blahoslav jej pročítal a nešetřil kritickými a jízlivými poznámkami, 
které vlastnoručně vpisoval na okraje stránek. Pod závěrečným 
podpisem Josquinovým je rukou Blahoslavovou připsáno: 
„Planý, pyšný i všetečný“. Také Otakar Hostinský kritikou nešetřil: 
„Muzyka jest psána jazykem chatrným. Obsahuje množství chyb 
pravopisných i mluvnických. Namnoze ani nelze rozhodnouti, 
běží – li o chybu tiskovou aneb o pouhý autorův lapsus calami 
anebo konečně o nedostatečnou jeho obratnost spisovatelskou.“

Kdo se skrývá pod pseudonymem J. 
J. není dodnes vyřešeno. Byl to muž 
mnoha jmen, mnoha zaměstnání, 
studovaný na dvou univerzitách, 
učitel, psanec a kněz ustanovený 
dvojím řádem k bohoslužbám, 
luterán i kalvinista, mladoboleslavský 
rodák Jan FACILIS (hravý?), jenž se 
objevuje v kritické době v literárním 
kůru v Prostějově i v Mladé Boleslavi.
V matrice wittenberské univerzity 
k 30. dubnu 1563 je zapsaný 
latinsky IOHANES IOSQUINUS 
BOLESLAUIEN. 

A tak tento humanistický vzdělanec, kněz a hudebník k Frankštátu 
bohužel žádné vazby neměl.

Dagmar Koverdynská

Jan Březina

Franz Harrer

Jan Blahoslav

Dole: Věnování v knize MUZYKA
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Vpravo: 
Jan Blahoslav 
(v brýlích) ve sbo-
ru zpívajících
kněží (ze Šamo-
tulského kancionálu)
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                Titulní list Josquinovy knihy MUZYKA                                             Titulní list z Blahoslovny knihy MUSICA

ukázka z MUZYKY

ilustrace z Blahoslava

ilustrace z Josquina
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Z malínské obecní kroniky – rok 1964
Počasí   
Duben  1964

                                       

Požární ochrana, 
zápis z výr. schůze 
23.1.1964
                                     

Polesní úřad

        Celkem celý měsíc teplý a větrný s deštěm. Při prudkých větrech chladno. 
V okolí bouře časté. Od 1. až do 10. ranní teploty 3 až 6 st., odpolední + 5 až 
13 stupňů. Dne 3. dubna se večer blýskalo na západě a  8. a 9. dubna vánice se 
sněhem 2 cm. Od 11. dubna do 20 . ráno + 3 až 9 stupňů, odpolední 12 až 16 
stupňů. Od 21. dubna do 30. ranní + 3 až 9 st., odpolední 9 až 15 st., přechodně 
studené větry všech směrů.
     
      Celková práce naší jednoty byla dosti uspokojivá. Hlavní zásluha na tom 
byla, že dobře pracoval výbor organizace. Výbor se scházel pravidelně 2x 
měsíčně. Jeho průměrná účast byla 70%. Všichni členové konali svou povinnost 
svědomitě. Za pomoci několika obětavých členů se nám podařilo provést kus 
prospěšné práce. Naše jednota za pomoci poslanců MNV splnila prohlídku všech obytných 
budov v naší obci. Některé menší závady se snažily hlídky protipožární odstranit na místě 
a některým byly určeny termíny k odstranění, v tomto případě byly provedeny následné 
prohlídky. V JZD byly provedeny prohlídky skladů obilovin, slámy a sena. Přitom byly 
měřeny teploty všeho. Těchto prohlídek se účastnila komise pro veřejný pořádek a opis 
zápisu byl vždy odeslán na OV. Před žněmi bylo provedeno školení mlátičkářů. Také se 
provádělo školení ze zaměstnanci kravínů o zacházení s hasícími přístroji.Bylo provedeno 
několik relací v místním rozhlase o předcházení vzniku požárů a to, jak v topném období, 
tak ve žních. Přes všechno toto školení a prohlídky se nám nepodařilo zamezit úplně vzniku 
požárů. Jasné příklady byly a to jak požár rod. domku u Plech, který založily děti, druhý 
příklad byl nedbalost družstevníků, když se u letiště vznítila sláma od lokomotivy.
     
     Z polesí vytěženo celkem 8.700 plm kulatiny, z toho 550 plm listnaté kulatiny bukové. 
Kůrovcové ohnisko se objevilo na Kamenci. Napadeno bylo asi 150 plm jehličnaté kulatiny. 
V polesí byl proveden 1 hon, bylo střeleno 9 zajíců, 5 srnců, jedna srna, jedna byla přejeta 
autobusem. Dále střeleno 2 jeleni, 4 laně a 1 kolouch. Škodná, jeden divočák o váze 80 kg,, 
tři lišky. Z pernaté nebylo vůbec střeleno.                                                                         Zalesněno 
bylo 14 ha. Nedostatek pěstebních sil trvá. Následkem odchodu do důchodu hajného Keprta 
Františka, nastoupil nový hajný  Matějíček, s rodinou, manželkou a dceruškou. Manželka 
vyučuje na devitiletce v Novém Malíně.
Poznámka: Kronika z roku 1963 je přepsána doslova.       Zpracoval: Josef Rašner

 Ze školní kroniky – školní rok 1963/64

Významné události

Ze školy

      Nejvýznamnější událostí letošního školního roku bylo 15. výročí založení pionýrské 
organizace. Na počest tohoto výročí vyhlásili pionýři „Rok smělých pionýrských činů“. 
Zaměřili svou činnost hlavně na oblast tělovýchovnou a veřejně prospěšnou práci.  V dobrovolné 
tělesné výchově cvičilo 53% pionýrů, celkem 179 žáků. Získali 47 odznaků BPPOV, zúčastnili 
se soutěže tvořivosti mládeže v osmi sportech. Pracovali v sedmi zájmových kroužcích a to v 
šachovém, stolního tenisu, zdravotnickém, požárnickém, dopravním, turistickém a pěvecko-
recitačním. Nejúspěšnější kroužek požárnický, který vedl člen místní organizace ČSPO Bedřich 
Nesrsta. Zvláště úspěšná byla jeho činnost při organizování protipožárních žňových hlídek.        
     Ve veřejně prospěšné práci sebrali žáci 100 q železa, 5 q hader a papíru, vyjednotili a okopali 
1 ha cukrovky, odpracovali 500 hodin při sklizni brambor, vypěstovali na 30 arech zeleninu 
pro školní stravovnu, vytrhali ohnici v bramborech a v máku.              Při výstavbě školní 
stravovny a dílen v akci „Z“ odpracovali 1 200 hodin. 
Do školní kroniky zapsal ředitel školy František Kadleček
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Kultura v obci 2014
Dříve než Vás pozvu na kulturní dění, které je pro Vás nachystáno 
v roce 2014, ráda bych Vám opravdu srdečně poděkovala za 
návštěvnost na všech akcích konaných v roce předchozím. 
Dovoluji si říct, že se jednalo o kulturní rok s největší návštěvností  
za celých 6 let. Z pozice pořadatele mohu toto zhodnotit jako 
velice pozitivní a hlavně motivující do dalších ročníků.  V roce 
2014 tradičně začneme Pálením čarodějnic 30. dubna, kdy k 
nám po loňském úspěchu opět zavítá letní kino Biograf Láska. 
V měsíci dubnu proběhne na obecních webových stránkách 
(www.novymalin.cz) hlasování o výběru promítaného filmu.  14. 
června nezapomeňte navštívit Mladoňov, který se díky některým 
nadšencům z části promění v krásný pohádkový les se spoustou 

Fotoseriál z adventních koncertů 2013

Vysokou laťku nasadil mladý soubor dechových nástrojů ZUŠ Zábřeh
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pohádkových postav a pohádek. První  víkend v září se sejdeme 
a budeme hodovat, jelikož se konají již tradiční Hody v Novém 
Malíně.  

Tímto bych chtěla opět připomenout, že pokud máte někdo nějaký 
dobrý nápad, co udělat jinak, lépe, nově či zajímavě, zastavte se 
v knihovně nebo napište na KrausovaMirka@seznam.cz, budu 
ráda za každou dobrou myšlenku. V říjnu oprášíme lampióny 
a vydáme se do průvodu. Kulturní rok zakončíme adventními 
koncerty. Zmiňované akce nejsou samozřejmě jedinými, které 
se v obci pořádají, o těch ostatních se dočtete na plakátech, 
internetu, v obecním kalendáři… Ještě jednou Vám, účastníkům 
kulturních akcí, děkuji a doufám, že se sejdeme v hojném počtu 
i v roce 2014!!!

Miroslava Krausová

Vzpomínka na hody v Malíně
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Vůbec první koncert šumperských  ,,Motýlů“ v naší obci. Tito mladí zpěváci, kteří koncertují prakticky po celé Evropě, si za svůj 
koncert zaslouží obrovský dík.
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Jako předskokanem večera zazpívali malínští žáci známou 
,,vánoční“ píseň  Půlnoční, Václava Neckáře. Poté všechny 
přítomné uchvátili staročeské písně  ale i skladby od Beatles v 
podání bratrušovského seskupení ,,ADVENT SESSION“. Toto 
byl vrchol adventních koncertů.
Velké dík patří všem učinkujícím, ale hlavně Mirce Krausové, 
naší knihovnici, která všechny koncerty zajistila.

V rámci adventních koncertů byla uspořádána peněžní sbírka pod 
názvem „ ČESKÁ STOPA NA UKRAJINSKÉ VOLYNI“. Z výtěžku 
bude zakoupena počítačová souprava pro děti v Českém Malíně. 
Celkem se v kostele vybralo 7. 128,- Kč a k této sumě přispěl 
anonymní dárce částkou 8. 300,-Kč, Touto cestou chceme velice 
poděkovat všem, kteří jakoukoli finanční částkou přispěli.  

Josef Rašner 

Třetí advent byl celý v režii malínských zpěváků a hudebníků. Koncert zahájil Michal Pospíšil, který na klávesový nástroj zahrál 
krátké skladby světových mistrů a na závěr přidal i svoji složenou skladbu. Poté zahrál a zazpíval kostelní sbor ,,SCHOLA“, který 
vůbec v prvním veřejném vystoupení navodil tu správnou předvánoční atmosféru.
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Milí občané Nového Malína!

Prodlužující se dny nás ujišťují, že venkovní teploty nejsou už jen hříčkou nepovedené zimy, ale známkou blížícího se jara.  Tím 
největší svátkem tohoto období a vlastně celého roku jsou pro křesťany Velikonoce. Už název Velká Noc ukazuje na něco, co 
přesahuje události běžného života. Pro naše dávné předky byl tou velkou událostí příchod jara. Pro židy to bylo vysvobození z 
egyptského otroctví, které si připomínali vždy s prvním jarním úplňkem. Pro křesťany je tou největší událostí smrt a zmrtvýchvstání 
Ježíše z Nazareta. 

Jak u našich dávných předků, u židů i u křesťanů vždy jde o život. Jen se mění, čím 
je ten život určován a k čemu směřuje. A co určuje náš život? Je to zabezpečení 
našich tělesných potřeb nebo svoboda nebo láska? Jako křesťané věříme, že 
se o Velikonocích projevila Boží Láska. Bible říká: „Tak Bůh miloval svět, že dal 
svého jediného syna, aby žádný, kdo v něho věří, nezahynul, ale měl život věčný.“ 
Chceme, aby tato Boží láska provázela a naplňovala náš život. V postní době, 
která Velikonoce předchází, se snažíme přiblížit k Bohu a nechat se obdarovat 
jeho láskou. 
Přeji nám všem, aby s přibývajícím světlem v našich dnech bylo také více Boží 
Svobody a Boží Lásky.
                P. Otto Sekanina, farář

Noc kostelů

Jak se již stalo tradicí, otevře se i v letošním roce kostel Narození 
Panny Marie v Novém Malíně veřejnosti. Stane se tak 23. 5. 2014 
v rámci celorepublikové akce Noc kostelů. 

Budete mít možnost nejen seznámit se s historií našeho kostela, 
zahrát si hru na téma „obrazy a sochy svatých“ v kostele, ale 
bude také zpřístupněna hlavní věž kostela, vč. prohlídky klenboví 
centrální lodě kostela. 
O podrobném programu vás budeme informovat prostřednictvím 
plakátů, webových stránek obce a farnosti a místního rozhlasu.

Těšíme se na shledanou s vámi
Za farnost Miroslav Podhajský
http://www.farnostnovymalin.cz

Tříkrálová sbírka

V sobotu 4.1. 2014 v Novém Malíně proběhla Tříkrálová sbírka, 
která se již v naší obci stala tradicí.
Chtěla bych vám všem moc poděkovat za to, že jste se opět 
této charitativní akce znovu zapojili, ať už jako koledníci nebo 
přispěvatelé.
Je moc pěkné, že 72 občanů z naší obce, z toho 18 dospělých 
jako vedoucí skupinek a 54 dětí jako malých králů, sejde ve svém 
volnu, v sobotu ráno, a vyjde do ulic naší obce, aby udělali něco 
pro naše potřebné. Nejmladší král měl 4 roky a nejstarší téměř 
18 let.
Dále bych moc ráda poděkovala všem, kteří jste tyto dobrovolníky 
uvítali ve svých domovech a že jste přispěli na dobrou věc. Letos 
se vybralo krásných 52.593,- Kč, což je dokonce o 2.453,- Kč 
více než loňském roce. Je moc pěkné, že vám nejsou potřeby 
našich potřebných lhostejné, každý z nás nebo někdo z našich 
blízkých se jednou může sám dostat do situace, kdy doceníme, 
že takové organizace existují.
Opět na závěr použiji již známou a hlavně velmi výstižnou větu: 
Děkujeme, že pomáháte pomáhat!
Anna Hovancová
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Potřebujete pohlídat dítě?
Nabízím hlídání jednorázové,příležitostné i dlouhodobé.V případě zájmu se ozvěte na tel.čísle 

604725264,nebo mailu koudacka001@seznam.cz.
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Tiskne Tiskárna v Novém Malíně

Dne 27.4.2014 bude MVDr. Marek Minář provádět pravidelné očkování 
psů a koček proti vzteklině a to na těchto stanovištích:
12 00 potraviny CBA
12 45 zastávka u školy
13 15 obecní úřad
14 00 svazarm
15 00 Mladoňov
kontakt MVDr. Marek Minář, tel.775212280, 583212280

Vážení občané, pravidelnou přílohou Malínských novin byly zápisy a usnesení ze zasedání Rady a Zastupitelstva Obce Nový Malín. 
Vzhledem ke skutečnosti, že tyto zápisy jsou zveřejňovány na webových stárnkách obce a na úřední desce, bylo rozhodnuto, že 
tato příloha bude zrušena.
Máte-li zájem přečíst si zápisy a usnesení ze zasedání Rady a Zastupitelstva Obce Nový Malín, můžete navštivit webové stránky 
obce http://www.novymalin.cz/zapisy-ze-zastupitelstva.html, kde jsou všechny informace tak, jak jste byli zvyklí, příp. se můžete 
zastavit na obecní úřad a nahlédnout do originálů zápisů.               Za redakční radu Miroslav Podhajský


